
Verksamhetsberättelse 2022  

Svenska Hamiltonstövare föreningen  

 
Styrelsen. 
Styrelsen har haft tio protokollförda möten, varav ett möte fysiskt på Wiby gård i 
Södermanland, som innehöll workshop rörande framtiden. Styrelsen har i sin helhet 
och i allt väsentligt genomfört de delar som beskrivs i verksamhetsplan, där grunden 
utgörs av de olika kamperna. Under året har även ett lite mer långsiktigt arbete inletts 
rörande Hamiltonstövarens hälsa och att försöka öka intresset för hanhundar samt att 
höja andelen starter jaktprov.  
Kassör har varit firmatecknare för klubben.  

Styrelsen har bestått av: 

Börje Westerlind  Ordförande 
Örjan Strömberg  Kassör 
Tobias Knutsson  Sekreterare 
Glenn Ahlstedt  Ledamot 
Niklas Johansson  Ledamot  
Kjell Ytter    Ledamot 
Lars Petersson  Ledamot 
Marita Lindholm  Ledamot 
Anders Jansson  ledamot 
Mats Gustafsson  Suppleant 
 

Arbetsutskott (AU) 
AU har under året inte haft några interna protokollförda möten. Syfte har varit att 
arbeta lite mer brett med hela styrelsen, för att öka engagemang och förståelse. 
 
Börje Westerlind, Marita Lindholm, Lars Pettersson och Tobias Knutsson. 

 

 

 
Redaktionskommitté  
 Redaktionskommittén har under året fullföljt det av styrelsen beslutade arbetet med 
medlemstidningen. I detta arbete har också ingått att förbättra samordningen med det 
som publiceras i sociala medier samt hemsida.  
 
Börje Westerlind, Gunnar Petersson, Lena Petersson, Maritha Lindholm och Lars 
Petersson. 

 



Hemsidan. 
Hemsidan har under året uppdaterats och i delar förändrats i syfte att förenkla för den 
enskilde medlemmen när det gäller anmälningar, eller kontakter med klubben. I 
innehåll skapa en bättre översikt och struktur för att kunna kommunicera och hålla 
kontakt med föreningens medlemmar. Vi kan bli ännu bättre men är då beroende av 
att material skickas in till oss. 
  
Anders Jansson och Bengt Ljungberg. 

 

Jaktprov & utställningskommitté. 
Arbetet genomsyras av förberedelser, genomförande, uppföljning och 
sammanställning av föreningens genomförda kamper. Arbete är inlett för att stimulera 
intresset för jaktprovsstart och utveckling av landskampen. På utställningsfronten 
pågår även ett arbete med Hamiltonringen. 
 
Tobias Knutsson, Glenn Ahlstedt och Anders Jansson. 

Rävkommitté 
Under året har stor del ägnats åt att lyfta fram Hamiltonstövarens egenskaper i 
förmåga och lämplighet att driva allt tassvilt i syfte att bredda avel och fånga upp 
intresset hos den lite yngre generationen. Ett arbete har påbörjats för att öka antalet 
starter särskilt rävprov och meritering allmänt. 
 
Tobias Knutsson och Lars Petersson 

 

Klubbshop / profilprodukter 
Försäljning och beställning av priser har skett fortlöpande samt framtagning av 
artiklar inför jubileumsåret.  
 
Kjell Ytter, Börje Westerlind och Lars Petersson 

 

Priskommitté  
Arbetet har präglats av framtagande och leverans av priser till kamperna. 
Framtagande av plaketter i överensstämmande med statuter förtjänsttecken har 
utförts. 
 
Kjell Ytter och Lars Petersson 

 

Medlemskommitté. 
Under året har ett välkomstbrev formulerats och utskickats till valpköpare som en del 
i rekryteringsarbetet. Även aktiva åtgärder i en återrekryteringskampanj har 
genomförts. Redovisning sker fortlöpande till styrelsen rörande medlemsutveckling. 
 



Vid utgången av 2022 hade föreningen 956 medlemmar, av dessa 956 är det ett 40-
tal nya medlemmar som kommit in genom det fria medlemskapet för 
förstagångsköpare av Hamilton valp. Föreningen har Svenska Kennelklubben som 
administratör av medlemskapen vilket fungerar bra. De sköter medlemsmatrikel, 
utskick och påminnelser om medlemskap. 

Mats Gustavsson 

 

Mässansvariga. 
Arbetet har under pandemiåren gått på sparlåga men nu återigen startat upp. 
Föreningen medverkade på Västgård Game Fair i Kall, med ett stort antal besökare. 
Förberedelser och planeringsarbete för årets mässor pågår och i vissa delar 
genomfört. 

Börje Westerlind och Maritha Lithander 

 

Ungdomsansvarig. 
I föreningen pågår ett lite bredare arbete att försöka öka intresset hos ungdomarna 
som ankommer varje enskild förtroendevald och kommitté  
 
Börje Westerlind 
 

Avelskommitté. 
Under året har stor del av arbetet ägnats åt att kartlägga motiv till val av kön vid 
valpköp samt hälsoläget, detta genom webbaserade enkätundersökningar. Detta har 
bidraget med ett gediget underlag för det fortsatta arbetet rörande avel. 
Avelskommittén har haft kontinuerlig kontakt med avelsråden och genomfört 
planlagda möten. Samverkan och samarbete sker även med Hamiltonringen och 
Svenska Stövarklubbens avelsansvarig. 

Tobias Knutsson, Anders Jansson och Glenn Ahlstedt 

Ansvarig kontaktpersoner lokalklubbar. 

Börje Westerlind 

 

Revisorer  

Magnus Brändeskär & Håkan Holmgren 

 

 

Valberedning 

Niklas Nilsson  sammankallande 



Gunnar Petersson 

Sigvard Larsson 

 

Ekonomi 

 



 

Budget 2023: 

Intäkter 
Medlemsavgifter                230 000 
Sålda medlems artiklar         20 500 
Sponsring                             25 000 
Lotteri                                      5 000 
Summa                                280 500 
Kostnader  
Bankavgifter                                  1 500 
Blanketter porto & trycksaker    55 000 
Årsmöte                                           20 000 
Medlemsblad                                   65 000 
Sponsring                                          1 000 
Kostnadsersättningar                         8 000 
Kamperna                                         20 000 
Priser m.m                                         15 000 
Stövaren                                            5 000 
Resor                                                 5 000 
Styrelsemöten/konferens / arvoden   25 000 
Medlemshantering SSK    35 000 
Övriga kostnader                                25 000 
Summa                                             280 500  
�

�

�



Övrig redovisning: 

Utställning. 
Det gångna årets utställningsverksamhet var åter i full verksamhet efter en period 
som starkt påverkats av covid-19. 
Smålands stövarklubb arrangerade Riksutställningen i Eksjö. Harakrökens Ante tog 
hem BIS placeringen och blev därmed Sveriges vackraste stövare 2022. Ante är 
uppfödd av Tobias och Hanna Johansson, Harakrökens kennel. 

Ägare är Kenneth Gustavsson, där både uppfödare och hundägare representerar 
Smålands Stövarklubb. 

Jaktprov. 
Under året har 483 hamiltonstövare startat på jaktprov. 
Unghundsklass Hare/Räv är det 25 prov. 
Unghundsklass SR startade 6 hundar. 
Öppenklass startade 206 hundar.   
SR-prov startade 19 hundar.  
Elitklass hare/räv startade 146 hundar. 
Elitklass SR startade 5 hundar. 

 
SM för Harhundar 2022:  
2: a Harkullhöjdens Molly med ägare Raul Nilsson. 
4: a Hundhällens Donna med ägare Peter Hagström. 
7: a Harakrökens Agnes med ägare Åke Lundström. 
8: a Elgabäckens Majken med ägare Glenn Ahlstedt. 
9: a Hjälmsereds Cindy med ägare Jan Olof Hallgren. 
 
 
SM för rävhundar 2022: 
1: a Rösjögårdens Tor som enda deltagande hamiltonstövare. 
 
Hamiltonstövarnas Landskamp mellan Sverige och Norge 
1.a Rosådalens Aiko Öhman 
2.a R-Selma Trond Revhag 
3.a Goldrevs Eko Erik Wik 
 
Kamperna 
Säsongen 2022/2023 har vi genomfört unghundskampen med 30 startande hundar. 
En ökning med 5 hundar från föregående säsong.  
Raskampen hade 17 startande hundar en minskning med 10 hundar från föregående 
säsong.  
 
Hamiltonräven 2022/2023 har 11 startande hundar en ökning med 2 hundar från 
föregående säsong.  
 
Summering sammanlagt 58 hundar startade under säsong 2022/2023 på våra 
kamper.  
 



Unghundskampen 2022/2023 

1: a Hans Högfors. Trollmyrbergets Figge  SE27012/2019 120/62 
2: a Magnus Brandeskär. Sällvallens Dacke  SE37295/2021 120/61 
3: a M. & Ö. Strömberg Sällvallens Ölbojäntan  SE32495/2019 120/61 
 

Övriga startande utan inbördes rangordning. 
 
Karin Vikström- Överstjuktans Viwi 
Magnus Frisk, Marita Lindholm- Kallbrännans Bella 
Dan Fransson- Korpebos Böbben 
Britta Lindgren- Vinklumpens Rebus 
Monica Karlsson- Småmyrhöjdens Steja 
Lars Sandin- Nordsetåsens Sissel 
Carina Eriksson- Spjutvikens Gina 
Peter Rönnqvist- Sällvallens Spira 
Clara Nutti- Trollmyrbergets Fröja 
Yvonne Rosenqvist- Kallbrännans Sammy 
Tommy Blomqvist- Goldrevs Edda 
Roland Kylen- Sällvallens Disco 
Bo Dovert- Ekenäshöjdens Brexit 
Harry Göransson- Difflons Kalla 
Bengt Ljungberg- Ekenäshöjdens Jäger 
 Oskar Hagström- Otto 
Lenny Olofsson- Pavikens Stina  
Lina Nordström- Harakrökens Bus 
Mats Birgersson- Rackelbissjans Zimba 
Niclas Johansson- Rismossens Ante 
Johnny Johansson- Harkullhöjdens Nelly 
Andreas Johansson- Rismossens Aika 
Claes-Ove Andersson- Bettorbackens Seke 
Tommy Johansson- R-Bira 
Helen Nilsen- Difflons Saga 
Sven-Olof Ivarsson- Spara 
Gunnar Petersson- Kärnträffens Izza 
  

 

 

 

 

 



 

Raskampen 2022/2023 
1:a   Mårten o Örjan Strömberg med Sällvallens Ölbojäntan  120/60 
2:a    Clara Nutti med Trollmyrbergets Fröja   120/60 
3:a   Tommy Blomqvist med Goldrevs Edda   120/58 
 
Övriga deltagare utan inbördes placering: 
Stefan Andersson. Majadrevets Caisa 
Petra Högberg. Spjutvikens Dante 
Bengt-Erik Edvinsson. Buvakullens Sigrid 
Gunilla Mellgren. Lejonklippans Har-Vinna 
Peter Rönnqvist. Sällvallens Spira 
Niklas Nilsson. Hjälmsereds Mimmi 
Marita Lithander. Svea 
Glenn Ahlstedt. Elgabäckens Majken 
Per Hagbardsson. Cello 
Krister Wikner. Rödstamons Lina 
Lars Danielsson. Tasso 
Göran Johansson. Trumpetaregårdens Harry 
Bosse Dovert. Ekenäshöjdens Brexit 
Lenny Olofsson. Pavikens Stina 
  

 

Hamiltonräven 2022/2023 

1: a Todd Martinsson. Malmbäckaren Ozzy  90/60 
2: a Håkan Andersson. Rösjögårdens Tor  90/58 
3: a Tobias Knutsson. Bettorpbackens Spana  90/57 
 
Övriga startande utan inbördes rangordning. 
Lars Johansson. Ronja 
Martin Spånberg. Pavikens Thea 
Per Spånberg. FC- Prince 
Lenny Olofsson. Pavikens Stina 
Lenny Olofsson. Pavikens Saga 
Anders Svensson. Rösjögårdens Pang 
Per o Anton Andersson. Joreälvens R-Häja 
Tony Åman. Joreälvens R-Hilda 
 

 

Samarbetet med Norska Hamiltonringen.  



Hamiltonstövarföreningen har ett gott samarbete med de norska kollegerna. 
Föreningen har haft tre möten med våra norska vänner där vi diskuterades många 
ämnen bland annat landskampen och avelsfrågor. Vi delar protokoll från våra möten. 

 

Facebook Vi har en egen Facebook sida och vid årsskiftet var det ca 2600 
medlemmar på sidan.  

 
 
Avelsrådets arbete under 20220101 t o m 20221231 
Under 2022 har avelsrådet bestått av Petra Högberg, Johanna Flinta och Åke Green. 
 
2022 har varit ett bra år för Hamiltonrasen med gott antal registrerade valpar och 
importer. 
 
Vi har påbörjat ett samarbete med Norge där vi hoppas att vi ska kunna ha utbyte 
över landsgränserna för vår ras bästa. 
En uppsökande verksamhet där avelsråd och rasföreningen söker febrilt efter nya 
avelsdjur och kontaktar ägare till lämpliga individer för att uppmuntra till att meritera 
hunden så den kan användas i avel. 
 
Vi har även haft flera digitala möten med avelskommittén med Tobias Knutsson, 
Anders Jansson och Glenn Ahlstedt. 
 
Ett par möten har vi avelsråd haft med Göran Johansson som är avelsansvarig Sv. 
Stövarklubbens. 
 
Det är glädjande att vi fått 4 nya uppfödare som registrerat kennelnamn. 
 
Under året har det förmedlats 21 parningar och 6 parningar som inte förmedlats 
genom avelsråden och detta resulterade i att totalt 27 kullar registrerades. 
Totalt antal registrerade är 195 varav 8 är importer. 
 
Under slutet av 2022 så är det även flertalet parningar som rekommenderas så det 
ser positivt ut inför kommande valpkullar. Många spännande kombinationer planeras 
inför 2023. 
 
Under året 2022 så har kullarna varit fördelad på 27 kullar och det är 23 olika hanar 
som använts i de olika kombinationerna. 
 
Registrerade valpar 2022 
Antal Reg/år 2020 2021 2022 
Tikar (importer) 74 (3) 108 (3) 100 (3) 
Hanar (importer) 81 (1) 113 (5) 95 (5) 



Totalt 155 (5) 221 (8) 195 (8) 
 
Släktskap/Inavel 
Inavelsgraden har stigit något under året jämfört med förra året. Viss del beror på att 
de valpkullar som ej fått rekommendationer har legat mellan 1,2–4,3 % inavel. Vi 
fortsätter arbetet med att hålla nere inavelskofficienten på rasen så långt det är 
möjligt. Och ber såklart att man tar detta i beaktning när man planerar att para sin tik 
eller lånar ut sin hane i avel. 
Vid varje rekommenderad parning görs även en uträkning på släktskapsindex. Och 
detta ser ut att breda ut sig till andra raser. Så det är roligt att vi var tidig med att 
använda detta. 
 
HD-statistikens utveckling: 
Vi behöver undersöka fler hundar för att få mer statistik på våra hundars led-hälsa. I 
RAS för Hamilton har vi som mål att 35% skall HD-röntgas. Och vi är långt ifrån den 
siffran. Vi behöver få fler hundar undersökta. För att få en säkrare siffra på hur vår 
ras förhåller sig och för att fler hundar ska kunna användas i avel. 
Vi har sett en trend att fler hundar med C används i avel. Men det blir svårt att hitta 
lämplig partner med högt HD-index. Så fler hundar behöver röntgas. 
 
Diagnos 2017 2018 2019 220 2021 
HA A 26 8 8 11 0 
HD B 18 12 18 3 5 
HD C 21 15 3 7 4 
HD D 5 1 0 2 1 
HD E     1 
Totalt 
undersökta 

70 36 29 23 11 

Snittålder 
månader 

28 26 27 21 15 

Antal 
registrerade 

254 187 222 150 213 

 
 
Hälsoläget 
Inga defektrapporter har inkommit under året. 
Det är viktigt att alla hundägare som upplever hälsoproblem skickar in defektrapport 
för att vi snabbt ska kunna fånga upp eventuella problem som finns. Vi kan i så fall 
uppmärksamma och försöka bromsa och selektera i tid innan det blir ett 
hälsoproblem. En enkät har gjorts på hamiltonstövarföreningens hemsida för att alla 
hundägare ska kunna dela med sig och bidra med mer information om hur hälsoläget 
ser ut på våra Hamiltons. Detta kan göras anonymt eller så uppger man hundens 
regnr. Det är helt valfritt i formuläret. 



En sammanställning kommer under 2023 som visar på hur medlemmar svarat på 
enkäten. 
 
 
 
Petra Högberg         Johanna Flinta  Åke Green 
�


